



**Annual Conference 2013
Union of Municipalities of New Brunswick (UMNB)
Lord Beaverbrook Crowne Plaza Hotel, Fredericton, NB**

Presentation by the Commissioner, October 4, 2013, 10 :00 a.m.

Municipalities Shoulder a New Era of Access to Information and Privacy

The Commissioner will not only provide an overview of the *Right to Information and Protection of Privacy Act* and the application of its new rules, but will also speak to the meaning of the *Act* at the heart of this new era of openness and transparency for public bodies like municipalities.

She will also speak to the challenges brought on by the *Act*, specifically for elected officials, and provide practical tips. The Commissioner will elaborate on her role and on the complaint process developed by her and her team designed specifically for municipalities with the primary goal of promoting compliance with the *Act*.

**Conférence Annuelle 2013
Union des Municipalités du Nouveau-Brunswick
Hôtel Lord Beaverbrook Crowne Plaza, Fredericton, NB**

Présentation de la Commissaire prévue pour le 4 octobre 2013 à 10 h

Les municipalités vivent une nouvelle époque relative à l'accès à l'information et la vie privée

La Commissaire fournira non seulement un survol de la *Loi sur le droit à l'information et la protection de la vie privée* et de la mise en application des nouvelles règles qui en découlent, mais aussi ce que signifie la *Loi* au cœur d'une nouvelle époque d'ouverture et de transparence pour les organismes publics, tels les municipalités.

Elle parlera des défis qu'entraîne la *Loi* plus précisément pour les élus municipaux, tout en fournissant des conseils pratiques. La Commissaire élaborera sur son rôle et sur le processus de règlement des plaintes qu'elle et son équipe ont spécialement conçu pour les municipalités dans le but premier de promouvoir la conformité à la *Loi*.